

## 111 學年度第 1 學期(2022 年 9 月起)外文系研究生獎勵金 獎勵員額公告

### Open to Application: DFLL Graduate Scholarship (Fall 2022)

#### 申請資格 Qualification :

本系研究所在學學生，陸生依法不得擔任勞僱型兼任助理。

This scholarship is open to DFLL graduate students.

#### 注意事項 Note :

1. 勞僱型兼任助理均將依相關規定加保勞健保、辦理聘僱契約、進行差勤管理等。  
TAs will have labor and health insurance, and will have to sign work contracts and abide by working regulations.
2. 國際生如欲擔任勞僱型助理須先辦妥工作許可。  
International students who wish to serve as TAs need to apply for work permit first.
3. 如欲擔任本校 111 學年度教學助理，且在學期間從未取得教學助理資格認證之學生，須報名並全程參與「教學助理認證研習會」。**未取得教學助理資格者，不得擔任上述課程之 TA。**111-1 學期教學助理認證研習會活動相關訊息請關注[教務處教學發展中心網頁](#)公告。  
**Students who have not obtained TA qualification cannot serve as teaching assistants of the above courses.** To obtain TA qualification, you need to register for and attend the “TA Qualification Training Program.” More information for the TA Qualification Training Program, please follow [this website](#).
4. 已取得 TA 資格者，請前往「[TA 資格認證查詢系統](#)」確認自己的 TA 資格是否仍有效。每學期仍須取得至少 2 小時進修時數，以免次一學期之 TA 資格被停用。  
Students who are already qualified to be TAs should still verify if their qualification is still valid on [this website](#). Each semester, TAs should attend at least one training session. Otherwise, your TA qualifications will be discontinued in the following semester.

#### 獎勵金分類 Scholarship Categories :

##### **B 類獎勵金 Category B (勞僱型兼任助理):**

擔任外文系大學部非服務課程之教學助理。碩士生每月 5000 元，博士生每月 7000 元，每學期以五個月為單元。以下為有 TA 需求之課程列表。請務必詳閱附件之「外文系教學助理施行細則」，並於 **111 年 7 月 22 日前** 以 email [向授課教師提出申請](#) (老師 email 可從本系網

站「本系成員」處取得)，由老師安排面試方式。

Students will serve as teaching assistants. MA students will receive NT 5,000 per month, and PhD students NT 7,000 per month, for five months each semester. The following is the list of courses in need of TAs. Please read first the attached “DFLL Teaching Assistant Regulations,” and then apply by email to the course instructor **before July 22<sup>nd</sup>** (the emails of the teachers can be obtained from the DFLL website):

課程名稱 Course Name	上課時間 Time	授課教師 Instructor	備註
文學作品讀法上 Approaches to Literature (1)	一 234 Mon 234	高瑟濡老師 Prof. She-ru Kao	
文學作品讀法上 Approaches to Literature (1)	一 234 Mon 234	王沐嵐老師 Prof. Mou-lan Wong	
西洋文學概論一 Introduction to Western Literature (1)	四 234 Thurs 234	李佑金老師 Prof. Edward Nolan	Prof. Nolan's email: enolan0620@gmail.com
西洋文學概論一 Introduction to Western Literature (1)	四 234 Thurs 234	凱羅榮老師 Prof. Laurent Cases	Prof. Cases' s email: laurent.cases@unipv.it
語言學概論上 Introduction to Linguistics (1)	三 234 Wed 234	石書豪老師 Prof. Shu-Hao Shih	徵兩位
歐洲文學 1800 以後 European Literature 1350-1800	五 234 Fri 234	齊東耿老師 Prof. Duncan Chesney	徵兩位
維多利亞時期英國文學 Victorian Literature	五 234 Fri 234	王沐嵐老師 Prof. Mou-lan Wong	
二十世紀英國文學 20 <sup>th</sup> Century English Literature	一 234 Mon 234	陳重仁老師 Prof. Chung-jen Chen	徵兩位
二十世紀美國文學 20 <sup>th</sup> Century American Literature	四 234 Thurs 234	王莉思老師 Prof. Lilith Claire Acadia	
十九世紀美國文學 Nineteenth-Century American Literature	四 234 Thu 234	曼紐爾老師 Prof. Manuel Herrero-Puertas	徵兩位

TA(s) in charge of "Nineteenth-Century American Literature" will be actively involved in course planning, in-class discussion, and student evaluation as well as help with course logistics, online and onsite. TA(s) should attend at least 80% of our class sessions in full. TA(s) are likewise expected to complete reading assignments in a timely manner and adopt a pro-active stance in the classroom. No silent guests, please. Likewise, TA(s) should arrive to class punctually and follow classroom etiquette as if they were students (in fact, they should be an example for students).

Primary interest in American literature is a plus, but not required. Much more important is a readiness to hone one's pedagogical skills and learn the tricks of the teaching trade. TAs are teachers in training. As instructor, I will provide guidance on how to grade exam essays, join discussion groups, and plan/execute classroom activities.

Interested candidates should contact me at [herreropuert@ntu.edu.tw](mailto:herreropuert@ntu.edu.tw) ASAP and be available for an online interview.

當代英美戲劇二 Contemporary British and American Drama ( II )	五 234 Fri 234	王寶祥老師 Prof. Pao-hsiang Wang	
後殖民非洲小說 Fiction: Postcolonial Africa	二 8910 Tue 8910	柏逸嘉老師 Prof. Guy Beauregard	

### C 類獎勵金(勞僱型) Category C :

擔任系所服務課程 TA。每位學生以帶領 4 門服務課為原則，碩士生每月 5,000 元，博士生每月 6,000 元，每學期以五個月為單元。如帶不足 4 門課，則依比例調整獎勵金。

Students awarded with this scholarship will be TAs of service courses of the department. In principle, each student will be in charge of 4 service courses. MA students will receive NT 5,000 per month, and PhD students NT 6,000 per month, for five months each semester. Each applicant can apply for 1 to 4 courses. In principle, students in charge of more than 2 courses should be in charge of both level 1 and level 2 or 3 courses. For students in charge of only 1 course, the scholarship awarded will be of NT 1,250 per month for MA students, and NT 1,500 per month for PhD students. For students in charge of only 2 courses, the scholarship awarded will be of NT 2,500 per month for MA students, and NT3,000 per month for PhD students. For students in charge of only3 courses, the scholarship awarded will be of NT 3,750 per month for MA students, and NT 4,500 per month for PhD students.

缺額 Vacancies : 2 位

111 學年度第 1 學期臺大外文系服務學習課程一覽表					
課程	班次	時段	服務地點	服務內容	備註
服務甲	01	三 6	外文系走廊(107-116)+外文系會議室(115)+外研一(107)	維護校內環境清潔	尾數 1 修習
	02	三 6	文院草坪+新研 2 樓、3 樓 (雨備：後棟 2 樓+新研 2 樓及 3 樓)	維護校內環境清潔	尾數 3 修習
	03	五 6	走廊(文研-1 樓後棟)+文研討室	維護校內環境清潔	尾數 5 修習
	04	三 6	外研三(114)+文院左前+後棟 2 樓走廊 (雨備：會議室+後棟一樓)	維護校內環境清潔	尾數 7 修習
	05	二 6	舊總圖 1+2 樓 (含舊總圖會議室及閱覽室前樓梯間)	維護校內環境清潔	尾數 9 修習
服務乙	01	自選	臺大圖書館(總圖)	館藏整理	
	02	自選	王貫英先生紀念圖書館	館藏整理	
	03	自選	英語表達暨華語學習服務		

申請方式：請於 **111 年 7 月 22 日前** 以 email 跟系辦助理秉珣([luciahsieh@ntu.edu.tw](mailto:luciahsieh@ntu.edu.tw)) 申請 (請以志願序方式填寫想帶領之服務課程列表)。

How to apply: Please apply by email to TA Lucia Hsieh ([luciahsieh@ntu.edu.tw](mailto:luciahsieh@ntu.edu.tw)) **before July 22<sup>nd</sup>**. (Please state the service courses that you would like to apply to in order of preference)